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Årsmelding 

Akershus Nei til EU 

2023 

Medlemmer  
Akershus Nei til EU hadde 1646 medlemmer den 9. januar 2024.01.10 

Det var 1659 medlemmer i Akershus 12. januar 2023 

 

Årsmøte 2023 

Møtet ble holdt i Bøndenes hus mandag 6. mars 

Følgende styre ble valgt: 

Leder: Hanne Høiås, Nittedal.  Ikke på valg. 

Nestleder: Morten Seip, Bærum. – ny – for to år. 

Styremedlem: Anne Lise Urke, Bærum - gjenvalg for to år. 

Styremedlem, sekretær: Arne Thodok Eriksen, Nesodden, valgt 2021 for to år. 

Styremedlem, kasserer: Dag Hagen Berg, Nordre Follo- ikke på valg. 

Styremedlem: Elias Tenkanen Næss – Ny for et år. 

Styremedlem: Et fra Ungdom mot EU. 

Varamedlemmer: 

1. Anna Marie Kolman, Nordre Follo. Ny for et år. 

2. Turid Solberg, Bærum,  Ny for et år. 

3. Arvid Gjæringen, Nes.   Gjenvalg for et år. 

4. Unni Degrum, Enebakk.  Gjenvalg for et år. 

5. Svend Haakon Jacobsen, Asker.  Ny for et år. 

6. Kristian Taagerud, Ski.  Ny for et år. 

Anna Marie Kolman trakk seg senere som varamedlem. 

Ungdom mot EU har foreløpig ikke kapasitet til å fylle noen plass i styret. 

Revisorer: Odd Jomar Rønningen, Ås og Frogn - gjenvalg for et år. 

Geir Ljøgodt, Ullensaker - gjenvalg for et år. 

Valgkomite: Sverre Rimstad, Siri Rutledal Iversen. 

Styret får fullmakt til å utnevne et tredje medlem. 

 



 

Styrets arbeid 

Styret har hatt 7 møter i 2023.  

Leder og nestleder har deltatt på møter i fylkesnettverket. 

Leder nestleder og sekretær har deltatt på rådsmøtene og på fylkesledersamlinger. 

Det er holdt to møter med lagsstyremedlemmer. På et av møtene ble det gitt instruksjon i 

bruken av hypersys.  

Medlemmer fra styret og fra Bærumslaget deltok i Industriaksjonenes fanemarkering mot 

strømprisene 16. mars. 

Leder i Akershus deltok på Trondheimskonferansen.  

Akershuslaget bestilte sentral ringeverving i høstens medlemskampanje. 

Elias Tenkanen Næss ble valgt inn som sentralstyremedlem i UmEU og deltok på landsmøtet 

til UmEU i Bergen. 

Representanter for styret deltok på bygdedagene i Enebakk. 

Oslo Akershus og UmEU arrangerte klimakonferanse 14. oktober. Nestleder i styret deltok. 

Akershuslaget sendte svar til regjeringen.no i høring om regulering av havvind. 

Leder og nestleder har deltatt på fylkesledermøtene. 

På rådsmøtet i november deltok nestleder og vara for leder og kasserer 

Nestleder deltok i 1. maitoget. 

Nestleder og en vararepresentant deltok i aksjon for politisk styring av strømprisene foran 

stortinget. 

Nestleder og vararepresentant deltok på markering i høyesterett. Nestleder fulgte første dag 

i retten. 

 

Lokallagenes arbeid 

Akershus Nei til EU har følgende aktive lokallag:  
Enebakk, Aurskog og Høland og Lillestrøm, Asker, Nesodden, Bærum, Nordre Follo. 
Aurskog Høland og Lillestrøm er opprettet som nytt lokallag. Skedsmo går da inn i dette. 
 
Bærum 
Asker og Bærum hadde åpent møte om demokratiet i EU 
Bærum lokallag deltok i markeringen av kontroll med strømprisene foran Stortinget. 

Flere deltok i 1. mai og 8. marstoget. 

Bærum solgte 5 «Folket sa nei» i julen. 

Bærum har sendt infobrev til medlemmene. 

Aurskog-Høland og Lillestrøm 
Styret har hatt tre styremøter og behandlet 16 saker. 
Styret har vært på besøk på et gårdsbruk med melk, kjøtt og kornproduksjon. Her fikk vi 
kunnskap om hvordan norsk landbruk drives. 
Enkelte styremedlemmer har deltatt på konferanse og lederseminar i regi av Akershus NtEU, 
vi deltok også på årsmøtet til Akershus NtEU. 



Vårt lag stod på stand under valgkampen og vi delte ut materiell i noen postkasser. 
Vår sekretær, Nina Sundby, har fått opplæring av Nei til EU sitt medlemsregister, hypersys. 
Laget er nå registrert i Brønnøysundregisteret. 

 Asker 

Styret har i arbeidsåret bestått av: 

Fred Wenger, leder. 

Dag Henning Sæther, sekretær. 

Monica Bårnes, styremedlem. 

Per Oscar Brandvoll, styremedlem. 

Bodil Strand, styremedlem. 

Åse Lager, varamedlem. 

Fred Wenger har også fungert som kasserer. 

Revisor: Ivar Skjulestad. 

Valgkomite: Oddvar Igland og Svend Haakon Jacobsen. 

Årsmøtet ble holdt 15.2.2023, i Venskaben. Før møtet var det foredrag ved Heidi Larsen, 

nestleder i Nei til EU. Hun tok opp forskjellige aktuelle temaer.    

Styret har avholdt 4 møter etter siste årsmøte. Vi har hatt de fleste møtene i Heggedal 

innbyggertorg, uten kostnader for laget. 

Vi arrangerte et åpent møte 22. november, i samarbeid med Bærum Nei til EU. Helle 

Hagenau fra Nei til EU holdt innledning om demokratiet i EU. Møtet var godt besøkt. 

Medlemstallet i laget har fortsatt å øke siden sist og var 131 i januar 2024. 

Asker Nei til EU har gått inn for sammenslåing mellom lokallagene i Asker, Røyken og 

Hurum. Dette skal behandles av styrene i Akershus og Buskerud, samt Nei til EUs råd, 

senere i år. 

Økonomien er god, med en bankbeholdning på ca. 42 000 kr. 

Enebakk 

Enebakk har tidlig på året 2023 hatt en runde med utdeling av ACER-brosjyrer i postkasser. 

Laget deltok på den årvisse Bygdedagen med underskrifter mot EØS. 

Under lokalvalget var de innom et par steder i bygda med brosjyrer. 

I november deltok leder på Kvinnekonferansen 11.11. (Helse og fattigdom) og på en av 

dagene til Industriaksjonens energipolitiske konferanse.  Begge seminarer foregikk i Røde 

Kors-lokalene i Hausmannsgata i Oslo. 

 

 

 

 

 

 



 

Akershus Nei til EU 

 

Arbeidsplan 2024/2025 

 
 

1. Generelt.  

 

Akershus Nei til EU legger Nei til EUs arbeidsplan 2024 - 25 til grunn for sitt arbeid.  

Den prioriterer 3 saksområder: 

Nei til EU skal arbeide: 

- for å gjenvinne politisk kontroll med strømmen.  

- for å få Norge ut av EUs energiunion og ACER.  

- for å kreve at Norge bruker reservasjonsretten mot EUs energimarkedspakke.  

 

Nei til EU kjemper mot flytting av politisk makt til EU.  Et EU hvor de styrende ikke står 

direkte til ansvar for folkeviljen ved valg.  

EU har et alvorlig, demokratisk underskudd. 

EU er en dynamisk organisasjon som hele tiden øker antall land som blir medlemmer og som 

binder opp medlemslandene på stadig nye områder. 

Ingen snakket om "EU-union" i 1972. Kravet om enstemmighet i viktige avgjørelser, blir 

erstattet av flertallsbeslutninger. 

 

Nei til EU samler EU - og EØS-motstandere ved å ivareta rollene som medlemsorganisasjon, 

meningsbærer og som koordinator på nei-siden. 

 

 

 

2. Politisk virksomhet.  

 

* Akershus Nei til EU skal arbeide for at Nei til EU skal være en brei, tverrpolitisk 

organisasjon.  

 

* Vi vil arbeide for at Norge skal ha en fri og selvstendig/uavhengig rolle i internasjonal 

politikk.  

 

* Norges forhold til EU skal reguleres gjennom handelsavtaler.  

 

* Norske naturressurser skal forvaltes av norske myndigheter.  

 

* Norge må bruke det handlingsrommet EØS-avtalen gir - og bruke den reservasjonsretten 

den gir. 

 

* Akershus Nei til EU krever at regjeringen viser større åpenhet når det gjelder EU/EØS-

saker. 

    En åpen, offentlig debatt kan hindre at uønsket og udemokratisk lovverk blir vedtatt av 

Stortinget. Jmf. REPowerEU. 

 



* Nei til EU tapte Acer-saken i Høyesterett.  Den politiske kampen om politisk kontroll av 

strømprisene vil prioriteres. 

   Norge må bli frigjort fra den europeiske strømbørsen.  

 

* Kampen mot Jernbanepakke iv fortsetter. 

   Det betyr enda mer konkurranseutsetting og oppsplitting av jernbanen. Det blir enda mer     

trøblete for deg og meg. 

 

* Vi tar kampen mot "EUs helseunion". 

   Norsk kontroll med innkjøp av medisiner og medisinsk utstyr.  

   Det er ikke markedet som skal kontrollere dette. 

 

* Norske myndigheter må ha kontroll over våre medisinske persondata.  

  

* Norske myndigheter må ha hånd om vår nasjonale helseberedskap. 

   Det er ikke internasjonale organer som skal kontrollere dette. 

* Foreløpig er ikke kriserammeverket EØS-relevant. Men vi vet hvordan EU stadig legger 

nye interesseområder inn under seg. 

   Den farmasøytiske industrien er en av de sterkeste lobbyistene i Brussel.  

   Det gjelder norsk suverenitetsavståelse. 

 

   Internasjonalt samarbeid og koordinering på disse feltene er både nødvendig og fornuftig,  

   men hvis norske interesser ikke blir ivaretatt, må Norge kunne ta egne valg. 

 

* Akershus Nei til EU vil jobbe for at norske arbeidslivsbestemmelser skal gjelde i Norge.  

   EU-lover og direktiver skal ikke være overordnet norske lover. 

 

* Klima og miljø. EU setter mange fine målsetningskrav. Internasjonalt samarbeid og 

koordinering er viktig. 

   Men Norge - som bl.a. råvareleverandør - må ofte ta sine egne valg for å nå de beste 

målsetninger. 

   EU er også på klima- og miljøområdene utsatt for et formidabelt lobbypress fra de store, 

transnasjonale selskapene.  

   Den kjemiske industrien, bilindustrien, oljeindustrien osv. sitter godt plassert rundt 

styrebordene i Brussel.  

 

* Akershus Nei til EU vil verne om norsk landbrukspolitikk. 

   EUs - ofte industribaserte - landbrukspolitikk passer dårlig norske forhold. 

 

* Akershus Nei til EU vil informere om EUs utdanningspolitikk som er instrumentell.  

   EUs utdanningspolitikk er instrumentell og målrettet - dvs. at den hovedsakelig skal 

forberede elevene til et yrkesliv. 

   Naturvitenskap og matte teller, språk og kunstfag blir nedprioritert. Elevene skal måles og 

veies mot oppsatte mål. 

   Norsk utdanningspolitikk har fulgt denne politikken fra 1980-tallet. I dag ser vi at det ikke 

har fungert.  

 

* Akershus Nei til EU vil arbeide for at Norge ikke slutter seg til EUs geopolitiske og 

militære strategier. 



   De geopolitiske maktstrukturene i verden er i sterk endring. EU ønsker å være en aktiv 

aktør. De har utnevnt sin egen "utenriks" kommisær. 

   Politisk og militært bygger de seg opp for å møte den geopolitiske utviklingen. 

   Norges interesser samsvarer ikke med EUs disposisjoner i den grad at vi bør binde oss til 

dem gjennom medlemskap. 

   Det gjelder i særlig grad nordområdene: fisk, olje, gass, mineraler, vind til havs og på land, 

isfri skipstransport via Nordishavet fra Kina til Norge. 

   Norge må ha kontroll over forvaltningen av disse naturressursene.  

 

   Nordområdene er viktige som leverandør av naturressurser, men også viktig geopolitiske og 

må derfor beskyttes militært. 

   Norge må ikke gi fra seg suverenitet over nordområdene.  

 

Vi ønsker å sette fokus på EU-debatten særlig på disse temaene: 

- EUs Helseunion fordi EU ønsker kontroll med produksjon av medisiner, medisinsk utstyr, 

beredskap osv. 

- EUs klima og miljøpolitikk - ikke minst på grunn av EUs krav om raskere 

konsesjonsbehandling som vil gå ut over politikeres og folks demokratiske rett til å få tid til å 

sette seg inn i kompliserte saker. 

- EUs stadig fastere grep om nasjonalstatenes budsjetter. Hvem husker ikke "austerity" - 

innstramningspolitikken til Troikaen overfor Hellas. 

- og ikke minst Regjeringens NOU, en vurdering av hvordan EØS-avtalen har tjent Norge. 

 

* Vil ja-siden ha omkamp om medlemskap, skal de få motstand! 

 

 

Tiltak 

 

* Akershus Nei til EU vil i samarbeid med lokallagene og Oslo Nei til EU informere om disse 

sakene og andre ved å ha stands og arrangere møter og seminarer med offentlige diskusjon. 

 

* Vi vil også søke samarbeid med fagorganisasjoner, miljøorganisasjoner, politiske partier og 

andre som vil informere om de negative virkningene av EU-direktiver og forordninger. 

 

* Energi - og miljøpolitikk, arbeidsmiljø, helse, utdanning, samferdsel er eksempler på 

saksområder der vi kan samarbeide med organisasjoner. 

 

* Vi ønsker å få fokus på EU-debatten, noe som er svært viktig nå når ja-siden vil benytte 

"erfaringene" etter koronapandemien, den urolige, økonomiske situasjonen verden er i i dag, 

løsning av miljø- og klimaproblemene, til å få Norge med i EU. 

 

Det er ikke lenge til valget i 2025. 

 

 

 

3.Organisasjonsbygging. 

 

* Det er vanskelig å både opprettholde og igangsette lokallag. Nei til EU er en 

grasrotbevegelse, så det er viktig ha fokus på lokallagsarbeid. 

   Lokallagene oppfordres til å ha regelmessige styremøter og å ha åpne diskusjonsmøter. 



   Lokallagene oppfordres til å ha stands ved lokal arrangementer. 

   Fylkesstyre skal være behjelpelig med innledere, materiell og økonomi. 

    

    *Vi vil jobbe med å få folk engasjert igjen. Altfor mange tror at ved å ha sagt NEI to 

ganger, er jobben gjort. 

   Å holde Norge utenfor EU krever en kontinuerlig innsats. 

  

* Å få unge mennesker engasjert, er noe vi skal jobbe aktivt med. Vi støtter derfor arbeidet til 

Ungdom mot EU - UMEU. 

 

* Vi vil informere om og delta i Nei til EUs kvinnepolitiske arbeid. 

 

* Vi vil ha oppdatert informasjon på Nei til EUs hjemmeside under "kalender" og  sin egen 

side. 

 

* Vi skal være aktiv på sosiale medier. 

 

* Vi skal være aktive med å ha kontakt med ulike medier, bl.a. ved å be dem være mer 

balanserte i sine artikler og reportasjer om EU/EØS-relaterte temaer. 

 

* Vi vil sende våre medlemmer nyhetsbrev med informasjon gjennom Hypersys.  

 

 

 

Morten Seip 

Nestleder  

Akershus Nei til EU  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Forslag til vedtektsendring 

Det foreslås følgende endring i vedtektene, § 4.3 
 

Gjeldende paragraf. 

§ 4.3 Om valg 

Årsmøtet velger et styre med 7 medlemmer og 4 vara. 
Leder, nestleder, sekretær og kasserer velges på årsmøtet for en to-årsperiode. Det ene 
året velges nestleder og sekretær, det neste året velges leder og kasserer. Formålet er å 
bevare kontinuiteten i styret. De øvrige styre- og varamedlemmene velges for en 
ettårsperiode. Det aksepteres at en tillitsvalgt tar et annet verv innen styret selv om en 
ikke er på valg. Ved valg til styre og verv i Akershus Nei til EU skal det så langt det er 
mulig, velges like mange representanter av hvert kjønn.  
Årsmøtet velger 2 revisorer. 

Valgkomiteen skal ha minst 3 medlemmer. De velges på årsmøtet, og det skal skiftes ut 
et medlem hvert år. Komiteen konstituerer seg selv med leder og sekretær og trer i 
arbeid så snart dato for årsmøtet er fastsatt. 
Akershus Ungdom mot EU tiltrer styret med en representant. De velger/oppnevner selv 

representant og vararepresentant. 

Endres til: 

§ 4.3 Om valg 

Årsmøtet velger et styre med 7 medlemmer og så mange varaer som det finner 
formålstjenelig. 
Leder, nestleder, sekretær og kasserer velges på årsmøtet for en to-årsperiode. Det ene 
året velges nestleder og sekretær, det neste året velges leder og kasserer. Formålet er å 
bevare kontinuiteten i styret. De øvrige styre- og varamedlemmene velges for en 
ettårsperiode. Det aksepteres at en tillitsvalgt tar et annet verv innen styret selv om en 
ikke er på valg. Ved valg til styre og verv i Akershus Nei til EU skal det så langt det er 
mulig, velges like mange representanter av hvert kjønn.  
Årsmøtet velger 2 revisorer. 

Valgkomiteen skal ha minst 3 medlemmer. De velges på årsmøtet, og det skal skiftes ut 
et medlem hvert år. Komiteen konstituerer seg selv med leder og sekretær og trer i 
arbeid så snart dato for årsmøtet er fastsatt. 
Akershus Ungdom mot EU tiltrer styret med en representant. De velger/oppnevner selv 

representant og vararepresentant. 

Begrunnelse: 

Styret ønsker å bringe inn flere aktive medlemmer. Det vil være en fordel om 

lokallagslederne, men også andre aktive medlemmer, kunne komme på styremøtene som 

vararepresentanter. 



Forslag til endring av fylkestilhørighet 

 
Bakgrunn: Noen kommuner eller deler av kommuner har endret fylkestilhørighet. Rådet har 
tidligere vedtatt at Nei til EU følger gammel fylkesinndeling, men har ikke vedtatt hva som 
skjer med kommuner som skifter fylke. Vedtektene § 7 slår fast: «Rådet behandler og 
godkjenner eventuell sammenslåing eller annen endring av geografisk område for fylkeslag, 
etter forslag fra berørt(e) fylkeslag som har gjort årsmøtevedtak om at de ønsker dette.» 
Øvrige endringer som ikke involverer endring av fylke (sammenslåinger, endring av grenser, 
navnebytte o.l.) vedtas av fylkesstyret og meldes til sentralt.   

Følgende sak blir behandlet først i Akershus fylkeslag, så på Rådsmøtet i april. 
 
Forslag til vedtak: 
 
Grunnet endret fylkestilhørighet overføres  
                   - Hurum og Røyken fra Buskerud til Akershus  
                   - Røyken fra Østfold til Akershus  
                   - Jevnaker og Lunner fra Oppland til Akershus 
         
Saksopplysning: Buskerud, Østfold og Oppland fylkeslag har vedtatt at de er enige i 
overføringen. 
 
 

 


